
Protokół nr LX/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 4 maja 2023 o godz. 13.00, a 

zakończono o godz. 16:47 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LX Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 4 maja 2023  

roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Sołtysów, mieszkańców oraz pozostałych 

pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności.  

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNY (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 
protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIX Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania wykonania 

obowiązków w zakresie pozbywanie się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych i nieczystości ciekłych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XIX/137/2020 Rady Gminy Michałowice z dnia 

30 stycznia 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/366/2022 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 lutego 2022r., w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i 

soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym 

miejscu. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami Czernichów, Igołomia-

Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Świątniki Górne, Wielka Wieś i 

Zabierzów porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia zamówienia na 

dostawę energii elektrycznej w latach 2024-2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień do przejazdów 

ulgowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 

zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest 

Gmina Michałowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu w 

2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego 

uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie 

budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2023-2034. 

14. Dyskusja wolne wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Nikt nie zgłosił uwag do porządku obrad. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 

Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LIX Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LIX Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 



Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 
LIX Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
Protokół został zatwierdzony. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania 

wykonania obowiązków w zakresie pozbywanie się zebranych na terenie nieruchomości 

odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych. 

Głos zabrała Monika Firszt – kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 

Przedłożony projekt uchwały dotyczącej określenia sposobu dokumentowania wykonania 
obowiązków w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 
komunalnych i nieczystości ciekłych powstał w związku z koniecznością doprecyzowania 
obowiązków mieszkańców w zakresie usuwania nieczystości ciekłych gromadzonych na 
terenie nieruchomości. W wyniku kontroli, które przeprowadza straż gminna jakby powstała 
konieczność tutaj doprecyzowania zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości obowiązków 
właścicieli jeżeli chodzi o udokumentowanie obowiązku pozbywanie się odpadów 
komunalnych. Dotyczy to nieruchomości niezamieszkałych, które nie są wciągnięte do 
systemu gminnego, wszystkich nieruchomości, które nie są podłączone do sieci 
kanalizacyjno-sanitarnej. Więc do obowiązków tych właścicieli nieruchomości należy 
posiadanie umów na odbiór odpadów komunalnych lub nieczystości ciekłych a także 
posiadanie dowodów potwierdzających uiszczanie opłat za te usługi. W przedłożonym 
projekcie uchwały dodatkowo zostało do tego do tych wymienionych dokumentów dodane 
inne dokumenty na podstawie których właściciele mogliby nam okazać wywiązywanie się z 
obowiązków wynikających z ustawy. W paragrafie drugim zostało dodane, że 
udokumentowanie wykonania obowiązków w zakresie pozbywania się odpadów 
komunalnych z nieruchomości niezamieszkałych następuje również poprzez okazanie faktury 
lub rachunku za usługi transportu i zagospodarowania odpadów komunalnych, które muszą 
być wystawione przez przedsiębiorcę wpisanego do rejestru działalności regulowanej. 
Natomiast w paragrafie 3, który dotyczy udokumentowania wykonania obowiązku w zakresie 
nieczystości ciekłych zebranych na terenie nieruchomości. Czyli będzie następowało ono 
również poprzez okazanie faktur lub rachunków wystawionych przez przedsiębiorcę 
posiadającego zezwolenie na opróżnianie i transport nieczystości ciekłych. Tutaj jeszcze 
została doprecyzowana w tym punkcie kwestia na jaką objętość tych nieczystości ciekłych  
powinny być okazane te rachunki bo zgodnie z regulaminem utrzymania czystości i porządku 
w gminach mieszkańcy mają obowiązek usuwać nieczystości ciekłe z taką częstotliwością, 



żeby nie dopuścić do starzenia się nieczystości ciekłych ze zbiornika jednak nie rzadziej 
widzisz raz na 3 miesiące. Natomiast jeżeli chodzi o nieczystości gromadzone w osadnikach 
zgodnie z instrukcją eksploatacji oczyszczalni ścieków jednak nie rzadziej niż raz na rok. 
Natomiast w tej uchwale w tym paragrafie trzecim zostało tutaj doprecyzowane, że te 
rachunki za opróżnianie i transport nieczystości ciekłych muszę dotyczyć w przypadku 
wyposażenia nieruchomości w zbiornik bezodpływowy muszą dotyczyć objętości ścieków 
wynikającej z pobranej i zużytej na cele bytowe wody. Natomiast w przypadku wywozu 
nieczystości z osadnika w instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków zgodnie z instrukcją 
techniczną tej oczyszczalni ścieku. Czy jeżeli tam na przykład jest określone, że ktoś ma 
pojemności dwóch metrów sześciennych i jest podana częstotliwość usuwania osadów do 12 
miesięcy to taka objętość tych nieczystości ciekłych powinna być wyszczególniona na 
przedłożonej fakturze. Zostało również dodane, że te dokumenty czyli te rachunki i faktury 
powinny zawierać dodatkowo datę wykonania usługi, adres miejsca wykonania usługi jeżeli 
jest on inny niż adres nabywcy usługi i oczywiście to co wynika z poprzedniego paragrafu 
czyli wskazanie odebranej ilości nieczystości ciekłych. Wynika to z tego, że niestety często 
nam się zdarza że mieszkańcy na przykład mają dokonany wywóz w kwartale, mają jedną na 
fakturę wystawioną natomiast musimy to jakoś przełożyć na ilość wody, która została 
pobrana na cele bytowe bo nie jest możliwe, że na przykład ktoś ma zbiornik 3 metry 
sześcienne i mieszka 7 osób i jest to wywożone raz na kwartał bo to raczej świadczy o tym, że 
albo dochodzi do nielegalnego usuwania nieczystości ciekłych albo też mamy do czynienia z 
nieszczelnym zbiornikiem.  

Rozpoczęto dyskusję.  

Radna W. Wesołowska: chciałam podziękować za to doprecyzowanie, ponieważ po ostatniej 
sesji mieszkańcy dopytywali mnie dlaczego o to zapytałam ponieważ źle mnie zrozumieli.  
Teraz zostało to doprecyzowane że trzeba uwzględniać to ile osób zamieszkuje na przykład w 
danym domu gdzie jest taka i taka pojemność oczyszczalni przydomowej i to nie jest tak że 
regularnie co pół roku czy co roku pod danym adresem trzeba to wywozić. To trzeba wziąć 
pod uwagę wszystko ile osób jaka pojemność danej oczyszczalni i dopiero wtedy 
udokumentować i to zostało właśnie doprecyzowane i za co bardzo dziękuję.  

Pani Kierownik: Najprościej jest policzyć ilość ścieków która powstaje na danej 
nieruchomości po biorąc pod uwagę ilość pobranej wody. Jednak jeżeli ktoś będzie podlewał 
również ogródek albo na przykład rolnicy też pobierają wodę do na przykład opryskiwaczy to 
wiadomo, że wtedy się może okazać, że ilość pobranej wody ogółem na nieruchomości 
będzie większa niż ilość ścieków które mogą być wytworzone. W takiej sytuacji ponieważ 
bezpośrednio z przepisów nie wynika, że my możemy od mieszkańca zażądać przedłożenia 
takich faktur za zużytą wodę my posiłkowaliśmy się rozporządzeniem ministra w sprawie 
przeciętnych norm zużycia wody i tam jest określone na przykład, że w przypadku 
nieruchomości, która jest wyposażona w łazienkę jakiś tam węzeł sanitarny jest normalnie 
kuchnia i tak dalej według tych przeciętnych norm to jest około 3 do 3,5 m3 wody na miesiąc 
na osobę. Tak więc wiedząc ile mamy osób wiedząc jakie mamy zużycie wody po tych 
fakturach idealnie byłoby żeby każdy miał zamontowany sublicznik ale niestety tak nie ma. 
Więc biorąc pod uwagę fakturkę za zużycie bądź przeciętne normy zużycia wody i wiedząc ile 
mamy mieszkańców zamieszkujących na danej nieruchomości, mając te dane możemy 
policzyć ile powinno powstać ścieków na danej nieruchomości. Oczywiście jak mamy 
pojemność zbiornika to jesteśmy w stanie na tej podstawie określić jaka musi być 
częstotliwość usuwania nieczystości z terenu nieruchomości więc wiadomym jest, że jeżeli 
mamy zbiornik 3 m sześcienne i powiedzmy mamy 6 osób to od razu dla nas sygnał, że na 



tym na tej nieruchomości jakby nie są wypełniane przez tego właściciela obowiązki 
wynikające z ustawy. Dlatego też żeby tutaj nie było takich wątpliwości bo my nie możemy 
bezpośrednio nałożyć na mieszkańca obowiązek przedłożenia faktury zostało to w ten 
sposób ujęte, że ma nam przedłożyć rachunki na objętość wody wynikającą z pobranej i 
zużytej na cele bytowe. Mieszkaniec będzie miał do wyboru albo okazać nam rachunek za 
zużytą wodę jeżeli nie ma sublicznika a na przykład podlewa ogródek to nie jesteśmy w 
stanie od ogółu tej wody obliczyć wody zużytej bezzwrotnie. Wobec powyższego będziemy 
się wtedy posiłkować rozporządzeniem w sprawie przeciętnych norm zużycia wody. 

Radna W. Wesołowska: moje pytanie było skierowanie do osób, które posiadają 
oczyszczalnie przydomowe i tutaj pani zaznaczyła, że według instrukcji, która dotyczy danej 
oczyszczalni. 

Pani Kierownik: tak, jednak zgodnie z regulaminem utrzymania czystości i porządku w 
gminie nie rzadziej niż raz na rok. Mamy do czynienia z różnymi oczyszczalniami, w 
większości tych oczyszczalni ścieków jest podane, że powinien być ten osad usuwany nie 
rzadziej niż raz na 12 miesięcy. Jeżeli chodzi o ilość tego osadu obecnie nazywamy go 
nieczystościami to to wszystko jest jakby zależne od tego jak bardzo jest dociążona ta 
oczyszczalnia. Jeżeli ktoś na przykład mam zamontowaną oczyszczalnię ścieków na 4 osoby a 
będzie zamieszkiwało 6 osób to wiadomym jest, że trzeba będzie z tej oczyszczalni ścieków 
usuwać te nieczyste częściej niż co 12 miesięcy. Ponieważ ilość wytworzonych osadów będzie 
na pewno większa niż dla tych czterech osób a producent częstotliwość ustalił dla czterech 
osób. 

Radna W. Wesołowska: a co gdy jest odwrotna sytuacja na przykład oczyszczalnie jest na 8 
osób a mieszka na przykład jedna osoba nie i w takiej sytuacji też raz na rok jest 
obowiązkowy wywóz?  

Pani Kierownik: jeżeli czyszczalnia ścieków jest na 4 osoby a jest użytkowana przez jedną 
osobę to z bardzo dużym prawdopodobieństwem graniczącym z pewnością można tutaj 
wywnioskować, że ta oczyszczalnia na pewno nie oczyszcza ścieków w sposób prawidłowy 
ponieważ nie jest dociążona tak jak powinna być. Ponieważ te bakterie tutaj rozkładają te 
ścieki i one muszą mieć odpowiednią ilość tej pożywki. Jeżeli mamy za mało tej pożywki to 
wiadomo, że też nie będzie to pracowało w sposób prawidłowy. Podobnie jeżeli ktoś na 
przykład przebywa okresowo na swojej nieruchomości to nie jest jak zbiornik szczelny na 
ścieki tylko powiedzmy kogoś nie ma przez trzy miesiące, po tych trzech miesiącach zaczyna 
użytkować tą oczyszczalnie ścieków to ta oczyszczalnia jakby za każdym razem jakby była na 
nowo uruchamiana. 

Pan Przewodniczący: tak w skrócie, uchwała na obliguje żeby razy w roku rozliczyć się z 
wywozu nieczystości w oczyszczalniach natomiast jeżeli chodzi o zbiorniki bezodpływowe 
będziemy się rozliczać na podstawie zużytej wody na cele bytowe i nie rzadziej niż raz na trzy 
miesiące. Bo też tak może być, że będzie jedna osoba która będzie mało zużywać wody ale 
musi raz na kwartał wywieźć te nieczystości.  

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/507/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania 



wykonania obowiązków w zakresie pozbywanie się zebranych na terenie nieruchomości 
odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XIX/137/2020 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Monika Firszt – kierownik Referatu Ochrony Środowiska. 

Szanowni państwo kolejna uchwała dotyczy zmian w regulaminie utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Michałowice. Zmiany wynikły z zastrzeżeń zgłoszonych przez 
jednego z mieszkańców dotyczących obowiązku wyposażenia nieruchomości w takie 
tabliczki, oznakowania bramy, że mamy do czynienia z jakimś psem, który jest 
przetrzymywany na posesji. Przeglądałam sobie też  aktualne orzecznictwo w tym zakresie. 
W związku z powyższym ten projekt zawiera zmiany do tej uchwały, pewne zapisy zostały 
zredagowane i w tym momencie będą one się one wyłącznie odnosić do terenów 
przeznaczonych do wspólnego użytku. Więc tak naprawdę dla tych mieszkańców którzy 
utrzymują zwierzęta domowe i przebywają na terenach przeznaczonych do wspólnego 
użytku będą aktualnie tutaj nałożone w ramach tego regulaminu 4 obowiązki czyli 
wyprowadzenie agresywnych w stosunku do ludzi psów dużych ras na smyczy i w kagańcu a 
agresywnych psów małych i średnich ras na smyczy. Właściciel musi w miejscach 
przeznaczony do wspólnego użytku panować nad zwierzęciem w sposób ograniczający hałas i 
zapobiegać rozprzestrzenianiu się chorób odzwierzęcych poprzez nie wprowadzanie zwierząt 
na place zabaw w szczególności do piaskownic oraz usuwać odchody i inne zanieczyszczenia 
spowodowane przez te zwierzęta w budynkach użyteczności publicznej i na terenach 
otwartych. Jedyny wyjątek dotyczy osób korzystających z psów przewodników osób z 
niepełnosprawnością a także funkcjonariuszy policji lub służb ratowniczych którzy korzystają 
w pracy z psów w trakcie wykonywania swoich zadań. W całości został przeredagowany  
paragraf 20 i skreślono paragraf 21 w całości . 
 
Rozpoczęto dyskusję.  
 
Radny M. Podymkiewicz: rozumiem tylko jeżeli są duże rasy to trzeba oznakować posesję 
czy wszędzie gdzie się znajduje pies? 
 



Pani Kierownik: W poprzedniej uchwale był taki zapis dotyczący obowiązku oznakowania 
nieruchomości jeżeli mamy jakiegoś psa w taką tabliczkę, ponieważ ten zapis dotyczył 
nałożenia obowiązku na właściciela nieruchomości w stosunku do jego terenu prywatnego 
został on całkowicie usunięty. Teraz nie ma takiego obowiązku, ponieważ zapis został 
usunięty z tego regulaminu.  
 
Radny M. Podymkiewicz: jeżeli chodzi o rozróżnianie tych ras czy istnieje jakiś katalog, 
ponieważ czasem te mniejsze rasy są nawet bardziej agresywne. 
 
Pani Kierownik: Kwestia agresywności była poruszana przez sądy administracyjne i 
generalnie nie bierzemy pod uwagę rozporządzenia ministra w sprawie wykazu tych raz 
agresywnych tylko chodzi o to jakie zachowanie przejawia dany pies. Czyli wiadomo, że jeżeli 
właściciel najlepiej wie czy jego pies jest agresywny czy nie Bo nawet pies rasy uznanej za 
agresywną może być łagodny i podobnie pies rasy nie będącej w tym katalogu może 
przejawiać cechy agresywne. Dlatego tutaj został zrobiony zapis w stosunku do tych cech 
jakie te zwierzęta przejawiają biorąc pod uwagę również ich wielkość żeby środki, które 
nakładamy na właściciela tego zwierzęcia były dostosowane do tego zagrożenia, które to 
zwierzę może potencjalnie powodować. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały /załącznik nr 4 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/506/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały XIX/137/2020 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 
Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
Uchwała została podjęta.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży zamieszkałych na terenie Gminy Michałowice lub 

uczęszczających do szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

 



Szanowni państwo uchwała w sprawie regulaminu lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży porządkuje ten temat. Proponujemy tutaj żeby ten 
regulamin był bardziej czytelny, żeby w całości przyjąć go w formie nowej uchwały. On 
obowiązywał do tej pory ale żeby nie wprowadzać zmian, które trochę zaburzą jego 
czytelność proponujemy uchylić poprzednią uchwałę i przyjąć ten regulamin w całości od 
nowa. Zmiany te są to zmiany porządkujące zapisy wynikające z doświadczeń ostatnich lat 
kiedy te nagrody były przyznawane. Zmniejszono kwoty nagród edukacyjnych do tej pory 
było od 1500 do 2000 teraz jest od 1000 do 2000 zł to pozwoli komisji na elastyczność. Są 
takie sytuacje że warto przyznać więcej nagród a o mniejszy kwotach. Dodano zapis o tym, że 
uczeń może otrzymać nagrodę edukacyjną tylko jeden raz w danym roku zdarzały się takie 
przypadki, że ta sama osoba zgłaszana była w kilku kategoriach i wtedy teoretycznie miałaby 
szansę uzyskać kilka tych nagród w danym roku teraz to zostało ograniczone. Skorygowano 
kryteria przyznawania nagród edukacyjnych usunięto między innymi zapis odnoszący się do 
uczniów klas gimnazjalnych jak wiemy gimnazjów już nie ma a regulamin był przyjmowany 
jeszcze w czasach gdy istniały. Usunięto także zapis o posiadaniu przez uczcie nienagannej 
opinii wśród nauczycieli oraz obowiązkowym reprezentowaniu szkoły w konkursach i 
olimpiadach nie zawsze te dzieci które mają osiągnięcia w konkursach sportowych czy 
artystycznych muszą też bardzo dobrze spisywać się w szkole. Rozszerzono zakres osób które 
mogą zawnioskować o tą nagrodę dla ucznia do tej pory był to tylko rodzic oraz dyrektor 
szkoły teraz jeszcze dodano nauczycieli, opiekuna sekcji sportowych, kierownika placówki 
kulturalnej i opiekunów prawnych. Uszczegółowiono też zapisy odnoszące się do kwoty 
budżetu i tak w przypadku wyczerpania zaplanowanych środku w budżecie komisja dokonuje 
hierarchizacji wniosku i przyznaje nagrody tym, które są najwyżej w hierarchii biorąc pod 
uwagę wyniki czyli miejsca w konkursach, olimpiadach i turniejach. Dokonano jednej zmiany 
we wniosku o przyznanie nagrody edukacyjnej dopisano numer rachunku bankowego i 
nazwy banku na które wypłacana będzie nagroda.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały /załącznik nr 5 do protokołu/. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 6 do 
protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/508/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży zamieszkałych na terenie Gminy 
Michałowice lub uczęszczających do szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 
Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 



Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 

Uchwała została podjęta.  

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/366/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 lutego 2022r., w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

W 2021 roku przepisy zobligował Gminy do wyznaczenia miejsc handlu dla rolników w piątki 
i soboty. mogą tam bezpłatnie sprzedawać płody rolne. Do tej pory my mieliśmy taką 
uchwałę gdzie wyznaczony był pod to teren części parkingu szutrowego, który znajduje się 
przy drodze krajowej nr 7 tutaj w okolicach urzędu. Natomiast w związku z tym, że zostały 
zrealizowane takie targi lokalne sprzedaży płodów rolnych, które odbywają się przed 
budynkiem urzędu co drugi piątek, została tutaj zaproponowana zmiana tego miejsca, żeby 
już dostosować go do faktycznego miejsca gdzie się te targi odbywają. Także na załączniku 
graficznym mają Państwo wskazane to miejsce przed Urzędem Gminy. Tamto miejsce na 
dole pozostaje jako tak zwane miejsce rezerwowe gdyby z jakiś powodów nie udało się tego 
tutaj zorganizować.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały /załącznik nr  7 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/509/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/366/2022 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 28 lutego 2022r., w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu 
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 
określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 
na wyznaczonym miejscu. 
Odbyło się głosowanie jawne. 
Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 

Uchwała została podjęta.  



Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami Czernichów, 

Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Świątniki Górne, Wielka 

Wieś i Zabierzów porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia 

zamówienia na dostawę energii elektrycznej w latach 2024-2025. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Już po raz kolejny proponujemy Państwu uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
gminami porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia przetargu na zakup energii 
tak zwanej grupy zakupowej. Chcielibyśmy przyprowadzić ten przetarg na lata 2024-2025 
razem z gminami Czernichów, Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, 
Mogilany, Świątniki Górne, Wielka Wieś i Zabierzów. Do tej pory te przetargi wychodziły nam 
bardzo dobrze. Wspomnę tylko, że poprzedni na 2 lata, pozwolił nam na duże oszczędności 
w tym okresie kryzysowym kiedy za energię płaciło się prawie 2 zł za kilowatogodzinę. Ta 
kwota po interwencji rządu została ustalona na taką preferencyjną dla samorządu w okolicy 
83 gr natomiast my mieliśmy umowę na poziomie 55 groszy przez te 2 lata co pozwoliło nam  
dobrych kilkaset tysięcy zł zaoszczędzić. Także wydaje się, że takie wspólne zamówienie jest 
jak najbardziej korzystnym. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 8 do 
protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/510/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami 
Czernichów, Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Świątniki 
Górne, Wielka Wieś i Zabierzów porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i 
udzielenia zamówienia na dostawę energii elektrycznej w latach 2024-2025. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 
Uchwała została podjęta. 



Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i 

uprawnień do przejazdów ulgowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Proszę o wprowadzenie jednej zmiany do uchwały w sprawie wysokości cen biletów na 
naszych liniach transportowych. Wprowadzamy w tej naszej uchwale taryfowej jedną zmianę 
w załączniku w punkcie drugim.  Do tej pory mieliśmy uprawnionych do bezpłatnych 
przejazdów uczniów szkół podstawowych z terenu naszej gminy i gminy Kocmyrzów 
Luborzyca ta uchwała była zastosowana pod linię M1, która jeździ do Łuczyc. Natomiast po 
uruchomieniu linii m2 i m3 z tej komunikacji naszej gminnej zaczęły też korzystać dzieci, 
które mieszkają na terenie gminy Michałowice lub Zielonki bo przejeżdżają te nasze linie też 
przez Batowice w okolicy też Dziekanowic natomiast uczą się w szkołach na terenie Krakowa. 
Żeby tym dzieciom też umożliwić bezpłatne przejazdy a jednocześnie dostosować to tą ulgę 
do tej ulgi która obowiązuje na Krakowskiej Komunikacji w której też uczestniczymy 
proponujemy taki zapis żeby rozszerzyć ją na wszystkie Gminy zrzeszone w stowarzyszeniu 
metropolii krakowskiej. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 9 do 
protokołu/. 

Zastępca Wójta: Przy okazji jeszcze tej uchwały chciałbym Państwa poinformować, ponieważ 
uczestniczę  w takim zespole do spraw Komunikacji obok przedstawicieli zarządu transportu 
publicznego z Krakowa, kolei małopolskich i przedstawicieli marszałka wojewódzkiego, ja 
jestem przedstawicielem Gmin Stowarzyszenia Metropolia Krakowska. Od ponad roku w 
zasadzie trwały prace robocze nad wprowadzeniem biletu metropolitalnego, jeden bilet 
miesięczny kupiony bądź na kolei bądź właśnie w komunikacji krakowskiej miałyby 
obowiązywać na zarówno na pociąg jak i na komunikację krakowską ale też na te linie 
gminne, które będą chciały wejść w ten bilet metropolitalny. Ta oferta wejdzie w życie od 
pierwszego sierpnia tego roku i bilet będzie kosztował 169 zł i na tym jednym bilecie będzie 
można podróżować na przykład naszym busem M1 pojechać do Łuczyc tam przesiąść się na 
pociąg i potem jeździć jeszcze komunikacją miejską w Krakowie. W tej chwili żeby skorzystać 
z takiej oferty trzeba zapłacić koło 300 zł kupując te wszystkie bilety miesięczne osobno 
natomiast to będzie oferta za 169 zł. Myślę że ona będzie bardzo atrakcyjna dla naszych 
mieszkańców i mieszkańców też innych gmin metropolii. Jest to cena za miesięczny cały bilet 
będzie też ulgowy bilet za 50 %. Już na samo MPK bilet nie będzie dostępny będzie się 
kupowało tylko metropolitalny trochę droższy natomiast on będzie umożliwiał właśnie 
przejazd tymi trzema rodzajami komunikacji. Jeszcze jedna taka nowość, która będzie 
wprowadzona może nawet wcześniej niż w sierpniu jest taka aplikacja iMKA, którą 
województwo prowadzi, tam się kupuje między innymi bilety na kolej ale też na komunikację 
miejską. Już niedługo będzie można w tej aplikacji kupić też bilety na nasze linie 
transportowe. Natomiast dodatkowo już w tej chwili w tej aplikacji można online śledzić 
wszystkie pociągi i autobusy, które tutaj w metropolii jeżdżą, można tam znaleźć łatwo 
połączenie czy wpisując miejsce z którego się chce dojechać do którego będziemy się 
udawać. Myślę że to też ułatwi tym mieszkańcom naszym podróżowanie. 



Radny A. Jurek: Chciałem zadać pytanie odnośnie strefy czystego powietrza czy na tych 
waszych rozmowach z MPK już jakieś są tam poruszane tematy w tej kwestii zmian w 
komunikacji takiej ogólnej, ograniczającej wjazd do Krakowa. 

Zastępca Wójta: strefa czystego transportu została uchwalona przez Radę Miasta Krakowa, 
tam jest kilka okresów dostosowawczych. Jeszcze dobrych kilka lat zanim te ograniczenia 
zaczną dotykać Większość mieszkańców. Pierwsze okres chyba za wchodzi za dwa lata i 
dotyczy tych najstarszych samochodów rzeczywiście dwudziestokilkuletnich, które nie będą 
do miasta miał mogły wjeżdżać. Nie ma jeszcze wraz za tą uchwałą tutaj jeszcze propozycji  
zwiększenia połączeń komunikacyjnych czy zwiększenia transportu. Na razie toczy się w 
radzie miasta dosyć burzliwa debata, radni Krakowa nie chcą się w ogóle zgadzać na 
jakiekolwiek podwyżki cen biletów w mieście i powoduje to że dziura w komunikacji miasta 
Krakowa sięga już kilkuset milionów złotych.  Póki co zarząd transportu publicznego waha się 
czy nie ograniczać linii transportowych  a nie myśli o zwiększaniu ponieważ nie ma środków. 
Natomiast jeszcze jedna taka zmiana dosyć istotna wejdzie od pierwszego września, 
zapowiadane jest też uruchomienie pętli tramwajowej  Krowodrza Górka razem z 
parkingiem, spowoduje to skrócenie prawdopodobne przejazdów tych linii które jeżdżą 29 
Listopada do Kleparza teraz 257, 277 do tej do tej pętli, 307 zostaje na dotychczasowej trasie 
także on nie będzie skrócony. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/511/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/251/2021 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 22 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości cen biletów i uprawnień 
do przejazdów ulgowych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 
Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządcą jest Gmina Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Projekt uchwały stanowi uzupełnienie w przystankach, przepisy nakładają na Gminy 
obowiązek publikowania  wykazu przystanków przy drogach gminnych. Taką uchwałę mamy 



opublikowaną natomiast prosimy o dodanie w załączniku do tej uchwały pozycji 48-49 
przystanku Więcławice Dworskie Kręta. Tam są dwa przystanki ponieważ w obydwu 
kierunkach jeździ autobus i musimy to zaznaczyć, to jest ulica po której jeździ w tej chwili 
linia m3. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Radny M. Kozłowski: co z przystankami przy drodze powiatowej, kto się nimi zajmuje? 

Zastępca Wójta: ich bieżące utrzymanie jest po naszej stronie, wszelkie remonty i 
przebudowy uzgadniamy z powiatem a finansuje je gmina.  

Radny M. Podymkiewicz: po zakończeniu remontu na ulicy Wysyłek w Więcławicach tam się 
pojawił problem śmieci, nie zostały zrobione kosze na przystankach i jest bałagan prostu jest 
to miejsce też spotkań młodzieży jak się okazuje. Czy ewentualnie można prosić o dołożenie 
kosza ewentualnie? Bardzo duże środki bo 40 000 z tego co pamiętam na przystanki na ulicy 
Dworskiej jest przeznaczonych z funduszu sołeckiego czy również można prosić żeby  
obligatoryjnie planując każdy z przystanków, żeby tam powstawała taka minimalna 
infrastruktura już nie mówię o ławkach, które też by się przydały dla oczekujących natomiast 
żeby przynajmniej te kosze na śmieci były ponieważ wiadomo chcemy dbać wszyscy o 
porządek żeby było czysto i czy może to być coś co będzie zawsze montowane. 

Zastępca Wójta: Wydaje mi się że rzeczywiście na Wysyłku taki problem występuje te śmieci 
gdzieś tam są porozrzucane to zapewne takie kosze zamontujemy. Natomiast nie wydaje mi 
się że dobrym pomysłem obligatoryjne montowania tych koszy. Mamy dużo takich małych 
przystanku gdzie ten ruch pasażerski nie jest aż taki duży i nie są one wyposażone w kosze a 
nie widzę tam problemów śmieci. Natomiast zauważyliśmy niestety taki zwyczaj niektórych 
mieszkańców, że jak pojawiają się kosze na przystankach często są one wypełniane jakimś 
reklamówkami pełnymi śmieci. Nie wiem z jakiego powodu mieszkańcy nie wyrzucają tych 
śmieci do swoich koszy tylko podrzucają nam na przystanki ale jest to dosyć typowe. Także 
boję się że takie wyposażenie tych właśnie czy mało uczęszczanych przystanków 
doprowadziłoby do tego. 

Dyskusja na temat problemu z zaśmiecaniem oraz utrzymaniem porządku. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały /załącznik nr 10 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/512/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/249/2021 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 22 lutego 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządcą jest Gmina Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 



ZA (13) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 

Samorządowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi krakowskiemu na 
realizację zadania drogowego w trybie inicjatyw samorządowych. Uchwała dotyczy drogi w 
Młodziejowicach. Jak Państwo sobie przypominają powiat krakowski złożył do rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg dwa projekty z terenu Gminy Michałowice jeden dotyczył odcinka 
Michałowice od drogi krajowej do mostu na Dłubni w Młodziejowicach. Drugi od mostu do 
ulicy Gaik. Ten pierwszy nie uzyskał dofinansowania, znajduje się na liście rezerwowej 
natomiast ten drugi otrzymał dofinansowanie 80%. Pierwsza część tego zakresu który jest 
proponowany w uchwale dotyczy właśnie tego odcinka. Zakres drogowy o wartości gminnej 
511 500 zł stanowi 10 %  całego kosztu. Natomiast powiat równolegle zaproponował  
zwiększenie tego zadania o zakres mostowy czyli o przebudowę mostu w Młodziejowicach na 
rzece Dłubni. Ten zakres nie był zgłoszony do dofinansowania on w tej chwili jeszcze nie 
posiada dokumentacji projektowej dokumentacja projektowa była zrobiona ale tylko na 
kładkę pieszą, która miała być dobudowana do istniejącego mostu. Natomiast po analizie w 
zarządzie dróg powiatu krakowskiego uznano, że warto być przy okazji tej kompleksowej 
przebudowy drogi przebudować też most, zwiększyć jego nośność. Zadanie mostowe zostało 
wycenione na 2 600 000,00 zł., powiat na razie proponuje finansowanie po połowie 50 x 50. 
Pan wicestarosta obiecał też że będzie się starała szukać środków zewnętrznych na tą 
inwestycję. Natomiast póki co zarówno w uchwale, którą państwu przedstawiamy jak i w 
porozumieniu którego projekty dostaliśmy jest wpisana ta kwota. Obydwie te kwoty byłyby 
do wypłaty w roku przyszłym czyli w tym roku inwestycja już by się w zaczęła ona by była 
finansowana w tym roku z dotacji, natomiast w przyszłym roku by była inwestycja drogowa 
zakończona. W międzyczasie robiłby się projekt przebudowy mostu  i byłby zapłacony w 
przyszłym roku ze środków gminy i powiatu.  Ogólnie kosztowałoby to gminę Michałowice 
1 767 250 cała inwestycja to 7 626 500 zł. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 11  do 
protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /załącznik nr 12 do 
protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały LX/513/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 



Krakowskiemu w 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 
Samorządowych 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam 
Jurek, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda 
Wesołowska, Elżbieta Zębala 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Kozłowski 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 
Pan Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Ad 12, 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 
na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota.  

Może omówię obydwie uchwały w sprawie zmian w budżecie i wieloletniej prognozie 
finansowej razem. W budżecie Gminy Michałowice zwiększamy dochodu o kwotę 266 280 zł 
w tym dochody bieżące o kwotę 27 000, dochody majątkowe o 239 280. Zmieniamy wydatki 
budżetu gminy o kwotę 561 942,80 w tym wydatki bieżące kwotę 132 000, wydatki 
majątkowe o kwotę 429 942, 80. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami zostaje pokryta 
z wolnych środków z roku 2022. Najważniejsze zmiany to wprowadzamy po dochodach 
dotacje na drogi rolnicze, środki z funduszu przeciwdziałania COVID na realizację projektu 
Korpus wsparcia seniora. Otrzymaliśmy z funduszu sprawiedliwości 15 000 zł na realizację 
zadań dla kół Gospodyń Wiejskich. Będzie zajmowała się tym nasze referat promocji gminy 
oraz dofinansowanie na plac zabaw w Młodziejowicach 66580, w zakresie wydatków 
zabezpieczamy wydatki na plac zabaw w Kończycach oraz przenosimy środki na plan 
zagospodarowania przestrzennego oraz remonty nawierzchni drogowych 80 500. 
Przenosimy środki w ramach projektu małopolska tarcza antykryzysowa pomiędzy szkołą 
podstawową w Michałowicach i Więcławicach. Na korpus wsparcia seniora po wydatkach 
jest 15 000 oraz na koła Gospodyń Wiejskich i place zabaw. Dotacja dla koła łowieckiego Żubr 
na ambonę 5 000 zł oraz na drogi rolnicze na ulicy Floriana Jankowskiego to jest 345 400 w 
ramach dofinansowania otrzymujemy 172 700. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej 
prognozie finansowej zabezpieczamy środki na wcześniej wspomnianą uchwałę w 
Młodziejowicach na rok 2024, zmiana w zakresie Małopolskiej tarczy antykryzysowej pakiet 
edukacyjny 2 pomiędzy szkołą podstawową Michałowicach i Więcławicach. Po 



rozstrzygnięciu przetargu  przenosimy środki w zakresie projektu rozbudowy szkoły 
podstawowej w Michałowicach, opracowanie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego i plan zagospodarowania przestrzennego dostosowujemy 
do zmiany w wieloletniej prognozie finansowej jak i dla zagospodarowania terenu przy placu 
Józefa Piłsudskiego do aneksu do umowy. Są to wszystkie najważniejsze zmiany, które 
spowodowały zmianę horyzontu czasowego w wieloletniej prognozie finansowej oraz 
dostosowanie planu dochodów i wydatków do wysokości po zarządzeniach i zmianach 
zawartych w uchwale. Jeżeli są jakieś pytania bardzo proszę. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Zastępca Wójta rozpoczął dyskusję na temat planowanych do wykonania inwestycji na które 
obecnie nie ma zabezpieczonych środków w budżecie.  Przedstawione zostały możliwości 
otrzymania dofinansowania na poszczególne zadania oraz koszty jakie musiała by ponieść 
gmina. Radni zostali poproszeni o przemyślenie, które inwestycje będą traktowane jako 
priorytetowe ponieważ nie będzie możliwości zrealizowania wszystkich z nich z uwagi na 
mocno ograniczone środki finansowe w budżecie.  

Radny M. Kozłowski przypomniał, że w bardzo złym stanie znajduje się ul. Brzozowa w 
Masłomiacej, która jest drogą rolniczą i mieszkańcy notorycznie upominają się o jej remont.  

Pan Wójt wyjaśnił, że aby droga mogła zostać zgłoszona do dofinansowania na modernizację 
dróg rolniczych musi ona spełniać kilka wymogów w tym musi między innymi posiadać 
odpowiednią szerokość. Niestety uzyskanie zgody na poszerzenie od wszystkich właścicieli 
działek leżących przy takich drogach jest trudne. 

Radna E. Krawczyk przypomniała o konieczności naprawy drogi rolniczej ul. Myśliwskiej w 
Pielgrzymowicach oraz połączenia ul Przymiarki z ul Słotwiny.  

Dyskusja na temat dofinansowania na modernizację ulicy Floriana Jankowskiego. 

Dalsza dyskusja nad planowanymi do realizacji inwestycjami w 2023 roku oraz problemami  
z ich finansowaniem.  

Poruszono temat realizacji kolejnego etapu modernizacji ul. Warszawka.  

Radny A. Jurek: czy mamy informację na temat wniosku o dofinansowanie ul. Wzgórze 
między Książniczkami a Kończycami, oraz czy mamy już przyznane dofinansowanie na  plac 
zabaw w Kończycach.  

Zastępca Wójta: jeśli chodzi o drogę to nie mamy żadnych informacji. Wniosek został 
złożony, nie wiemy kiedy będzie rozpatrzony. Natomiast jeżeli chodzi o plac zabaw tam 
została podjęta decyzja na poziomie Korony Północnego Krakowa. Środki są zabezpieczone 
na tą inwestycję w tej chwili wniosek przychodzi weryfikację formalną. Jest bardzo duża 
szansa granicząca z pewnością, że ta dotacja będzie umowa ale nie chce państwu dawać 
nigdy 100% pewności dopóki nie mamy umowy z podpisem marszałka. Ale tam szansa jest 
bardzo wysoka granicząca z pewnością. 

Radna E. Cielecka: czy jeśli teraz zrezygnujemy z tej dotacji na ul. Warszawka to czy w 
przyszłym roku lub za dwa lata będziemy mogli z niej znowu skorzystać? 



Zastępca Wójta: ta dotacja z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich już nie będzie 
przyznana jednak będziemy mogli wnioskować o środki z innych funduszy jak np. Rządowy 
Fundusz Rozwoju Dróg Lokalnych. 

Dalsza dyskusja na temat ewentualnej rezygnacji z dofinansowania na ul. Warszawka.  

Radni przeszli do dalszego omawiania przedstawionego przez Wójta Jarosława zestawienia. 

Radna W. Wesołowska: czy mamy w gminie jakieś zasady na podstawie których decydujemy 
o kolejności realizacji inwestycji? Na jakich zasadach się to odbywa.  

Pan Wójt: proponowałem, żeby Państwo przygotowali takie zasady jeśli uważacie, że jest to 
możliwe.  Ja się nie podejmuje przygotowania takich zasad.  

Radni przeszli do omówienia dotacji na place zabaw w Młodziejowicach i Kończycach.  

Następnie Radni ponownie powrócili do tematu skorzystania z dofinansowania drogi 
rolniczej w Masłomiącej. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki i projekty uchwał /załącznik 
nr 13, 14  do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 15, 16 
do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/514/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 
rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 
w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia 
Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 
Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LX/515/2023 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 4 maja 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Michałowice na lata 2023-2034 

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 
Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 
NIEOBECNI (2) 
Renata Browarnik, Władysław Dyna 
 

Ad 14. Dyskusja wolne wnioski. 

Pani Skarbnik: chciałam poinformować że, jesteśmy na liście rezerwowej mamy możliwość 
zakupu wozu strażackiego lekkiego koszt po przetargu 272 500 wkład własny mamy 
zabezpieczony już od projektu budżetu bo była mowa o dofinansowaniu 70%. W ubiegłym 
tygodniu spotkaliśmy się z pracownikami Urzędu Marszałkowskiego i otrzymaliśmy 
informację, że będzie możliwość z tej listy rezerwowej aby się gminy zakwalifikowały i 
wstępna informacja była na zasadzie opcji, że jeżeli gmina zdecyduje się to ma zabezpieczyć 
całość na zakup samochodu w budżecie a refundację otrzymamy do czerwca 2024 r.  Dlatego 
proszę o informacje czy chcemy skorzystać z tej możliwości i zabezpieczamy pozostałą kwotę 
w budżecie? Cena samochodu jest bardzo korzystna.  

Pan Wójt: ubiegaliśmy się o to dofinansowanie na wniosek zarządu gminnego OSP. 

Radny M. Podymkiewicz: w temacie tych wozów, była taka decyzja zarządu gminnego. 
Samochody się starzeją one muszą odpowiadać pewnym współczesnym wyzwaniom akcji 
ratowniczych jestem przekonany że sprawność jednostki w Raciborowicach będzie jeszcze 
większa jeśli się uda ten samochód kupić. Dofinansowanie 70 czy 80% do tego samochodu to 
jest taka okazja, której na pewno myślenie że nie można zaprzepaścić. Cały czas stoimy 
wobec wyzwania związanego z brakiem certyfikatu dopuszczenia pojazdów z Wilczkowic i 
Zagórzyc dlatego też ja będę pisał teraz do pana komendanta wojewódzkiego o taką pisemną 
opinię czy oni mogą te samochody użytkować czy nie bo bardzo są niespójne informacje na 
ten temat.  

Radny A. Jurek: mam taki wniosek do pana przewodniczącego skoro jego kompetencje 
obejmują zapraszanie gości, żeby zaprosić tutaj do nas do gminy panią dyrektor Wód 
Polskich ze względu na to że jednak u nas jest rzeka Dłubnia zaniedbana. Chciałbym uzyskać 
od niej jakieś informacje o środkach o możliwościach działania, jakie mają plany czy 
czyszczenie koryta rzeki Dłubni jest przewidziane w najbliższym czasie. Chciałbym 
porozmawiać i od razu zapytałbym o dofinansowanie do zbiorników wodnych w Kończycach. 
Czy jest możliwość pozyskania jeszcze zewnętrznych środków. Czy ona ma wiedzę w tym 
temacie. 

Pan Przewodniczący: wystosujemy zaproszenie na sesję. 



Radny M. Kozłowski: jak wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy z ulicą Dębową bo z tego co 
teraz rozmawiałem ostatnio to mieszkańcy są troszeczkę skołowani nie wiedzą do końca jak 
sytuacja wygląda.  

Pan Wójt: ostatnio komisje podjęły decyzję, żeby w tym trudnym dla budżetu gminy czasie 
nie przejmować żadnych dróg.  

Radny M. Podymkiewicz: chciałem przypomnieć sprawę problemu z eternitem, wspominana 
przeze mnie mieszkanka Więcławic czeka dalej, teraz zgłosił się do mnie jeszcze jeden 
mieszkaniec. Czy mamy już jakieś rozwiązanie aby pomóc takim mieszkańcom?  

Pan Wójt: szukamy pieniędzy na inwentaryzację azbestu, która jest niezbędna do aktualizacji 
programu. Bez tego nie możemy dofinansowywać utylizacji azbestu.  

Pan Przewodniczący: w tym temacie mamy tez obecnego na sesji mieszkańca, który ma 
również problem z azbestem więc może Pan teraz zabrać głos.  

Mieszkaniec: Szanowni radni, Pan Przewodniczący już napomknął o temacie, dostałem z 
gminy w październiku zeszłego roku informację, że gmina ode mnie odbierze eternit bo takie 
były wymagania starostwa na wymianę dachu z eternitu. W tym roku wymieniłem poszycie 
dachowe, Pana pracownik napisał, że temat odebrania eternitu nie należy do zadań gminy, 
Pan jako wójt się pod tym podpisał a zgodnie z wyrokiem Sądu w Rzeszowie jest wyraźnie 
napisane, że należy to do zadań samorządu. Teraz pytanie czy Pan podtrzymuje swoje 
stanowisko, ponieważ ja na własny koszt już zutylizowałem eternit. Państwu złożyłem 
fakturę za utylizację i temat jest u adwokata. Czy chce Pan dobrowolnie załatwić temat czy 
mam jako mieszkaniec iść do sądu i będzie kolejny mieszkaniec który sądzi się z gminą i 
zawsze mieszkańcy są źli a gmina mówi wiecznie nie mam pieniędzy. Panie Wójcie nie jestem 
jedynym mieszkańcem, który ma problem z eternitem, jest wiele takich domów jeszcze. 
Koszt tej utylizacji wyniósł 700 zł za tonę u mnie wyszło półtorej tony czyli 1050 zł i na to 
Gminy nie stać. 

Zastępca Wójta: Szanowni państwo eternit jest odpadem takim samym jak każdy inny 
odpad. Z dachu w prywatnych w pierwszej kolejności zobowiązany jest właściciel do 
usunięcia swoich odpadów z tego co wiemy. Jak Pan potwierdził usunięcia czy wywozu tony 
eternitu jest nawet znacząco niższy niż koszt usunięcia tony gruzu jak sobie robimy remont w 
domu więc to nie są jakieś kwoty, które przekraczają możliwości naszych mieszkańców. 
Owszem gmina przez lata wspomagała mieszkańców w tym temacie. Teraz z kolei my mamy 
jakieś swoje ograniczenia w tym obszarze. Natomiast pamiętajmy o tym, że to jest odpad z 
terenów prywatnych z budynków prywatnych i to właściciel tej nieruchomości w pierwszej 
kolejności odpowiedzialny za jego usuwanie. 

Pani Kierownik: przeanalizowaliśmy tą sytuację i w momencie kiedy był przyjmowany 
krajowy program dotyczący azbestu miały przy tej okazji być wprowadzone zmiany do 
ustawy, które między innymi miały iść w tym kierunku żeby gminy miały takie obowiązek. 
Natomiast na dzień dzisiejszy utylizacja z budynków mieszkańców nie stanowi zadania 
własnego gminy. Gmina oczywiście może takie programy dotyczące dotacji dla osób 
fizycznych przyjmować i może działania z zakresu ochrony środowiska czy z zakresu 
usuwania tego typu odpadów może dofinansowywać. Natomiast jeżeli to jest taka sytuacja, 
że jeżeli my dostajemy pieniążki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska czy z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska są to pieniądze, które fundusze dostają z opłat i 



wpływów za kary z środowiska to wtedy faktycznie kwotę którą otrzymaliśmy z 
wojewódzkiego funduszu musimy przeznaczać na tego typu działania. W ubiegłym roku 
gmina za cały rok otrzymała kwotę 1563 zł i coś jeszcze chyba końcówką roku dostaliśmy 15 
zł bodajże i te środki które z wojewódzkiego funduszu otrzymaliśmy zostały przeznaczone na 
zadania związane z ochroną środowiska w całości zostały wykorzystane na zadania związane 
z pielęgnacją zieleni, która występuje na terenach gminnych. Gdyby gmina otrzymywała te 
pieniądze w wyższej kwocie wtedy moglibyśmy planować ewentualnie jakieś dotacje dla 
osób fizycznych na inne działania z zakresu ochrony środowiska. Natomiast kwoty które 
obecnie gmina otrzymuje z wojewódzkiego funduszu, które niestety nie dają nam możliwości 
sfinansowania w całości żadnego programu. W momencie kiedy otrzymywał Pan informacje 
nie ukrywamy co roku w ramach budżetu były przeznaczone jakieś środki na dofinansowanie 
mieszkańcom tego typu działań ale też jest taka sytuacja że pan usuwał to z budynku 
gospodarczego o czym dowiedzieliśmy się w momencie w trakcie korespondencji, którą Pan 
do nas przesyłał. W momencie kiedy przeanalizowałam zapisy, które dotyczą dofinansowania 
pokrycia dachowego to był program realizowany przez Agencję Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa w tamtym roku tam była kwota do 40 zł do metra kwadratowego do 
pokrycia dachowego do nowej blachy i to była pomoc publiczna w rolnictwie. Gdybyśmy 
chcieli jako gmina dofinansowywać rolnikom nawet nie mówię osobom fizycznym ale 
rolnikom takie działania musielibyśmy mieć nasz program uzgodniony w ministerstwie. Bo 
każda pomoc publiczna jest uzgadniana w ministerstwie, chyba że podpinamy się pod 
program zewnętrzny, który jest uzgodniony to wtedy takiego obowiązku nie mamy. W 
momencie kiedy Pan dostał tą informację, bo co rok przyjmowaliśmy podobną procedurę. 
Aby mieszkańców drugi raz nie kłopotać w kwestii ponownego składania wniosków 
staraliśmy się w ramach kolejnych budżetów takie środki przeznaczać. Natomiast kiedy pan 
otrzymał pierwszą informację od nas w sprawie tego azbestu my na ten rok ze względu na 
brak środków finansowych musieliśmy na wielu bardzo działaniach dokonać cięć 
finansowych. W związku z tym nie mamy możliwości, żeby sfinansować taki odbiór od 
państwa, ponieważ na dzień dzisiejszy nie mamy jakby podstaw prawnych do finansowania 
takich kosztów mieszkańców. W tym roku widząc potrzebę, Ministerstwo też te potrzeby 
zaczyna zauważać, powstał też Raport dotyczący usuwania wyrobów azbestowych z terenu 
Polski. Generalnie wyniki tego raportu są takie, że utylizacja azbestu posuwa się zbyt pomału 
i w takim tempie niestety nie będziemy w stanie usunąć tego azbestu do 2032 roku. 
Ministerstwo te potrzeby też zaczyna zauważać, natomiast obecnie trwają prace dotyczące 
zmiany przepisów, ewentualnie poszukania źródeł sfinansowania usuwania wyrobów 
azbestowych. Natomiast jak mówimy na dzień dzisiejszy nie mamy podstaw żeby 
sfinansować mieszkańcowi kosztów w szczególności w usunięciu azbest z budynków 
gospodarczych. 

Mieszkaniec: wyjaśnimy sobie pewne tematy, pierwszy zarzut, że wasz pracownik, pani 
podwładny wiedział dokładnie z którego budynku będzie ściągany eternit. Pokazywałem mu 
to na mapie, więc proszę się nie tłumacz, że państwo nie wiedzieli o tym. Drugi temat 
zgodnie z wyrokiem Sądu, cytując usuwanie przyczyn i odpadów niebezpiecznych bez 
wątpienia należy traktować jako działania na rzecz ochrony środowiska, którego 
finansowanie należy do zadań własnych Gminy tak pisze sąd. 

Pani Kierownik: tak jak Panu wyjaśniałam, tą kwestię też konsultowałam z radcą prawnym,  
zadaniem własnym Gminy jest finansowanie działań z zakresu ochrony środowiska, który 
można też tutaj podłączyć usuwanie azbestu ale w wysokości co najmniej tych środków, 
które otrzymujemy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i to zadanie gmina 



realizuje w całości kwotę 1563 zł plus 15 zł z tymi groszami które otrzymaliśmy końcówką 
roku przeznaczyła na zadania z zakresu ochrony środowiska.  

Mieszkaniec: Czy gmina wzięła udział w rządowym programie oczyszczania kraju z azbestu i 
przygotowała raport ile jest w gminie budynków pokrytych azbestem? 

Pani Kierownik: taka inwentaryzacja była chyba robiona w 2011 roku my corocznie 
aktualizujemy ją na podstawie informacji uzyskanych od mieszkańców, corocznie 
aktualizujemy te dane w bazie azbestowej i przekładamy taką informację marszałkowi.  

Pan Wójt: jeśli Państwo pozwolą, to po pierwsze my 8 -10 lat temu mieliśmy około 250 -300 
tysięcy dochodu do naszego gminnego funduszu ochrony środowiska i gro tych środków było 
z tytułu tego że płaciły nam wodociągi Krakowskie za to że mają ujęcie w Raciborowicach. 
Dzięki obecnej władzy która rządzi od ośmiu lat, przeniesiono ten dochód do wojewódzkich 
funduszy także nie dostajemy już z tego tych pieniędzy prawie nic.  Co do wyroku sadu to  w 
każdej sprawie może być inny. 

Pani Kierownik: Jeżeli dobrze pamiętam ten wyrok nie rozstrzygał co do tego czy to jest 
zadanie własne gminy tylko on odnosił się do kwestii związanych z możliwością odliczenia 
VAT-u w sytuacji kiedy gmina realizuje tego typu działania na rzecz mieszkańca. Akurat ten 
wyrok w tym momencie już został zastąpiony wyrokiem TSUE.   

Pani Skarbnik wyjaśniła czego dotyczy nowy wyrok TSUE. 

Dalsza dyskusja na temat problemu z utylizacją azbestu na terenie gminy. 

Pani Kierownik poinformowała, że w najbliższym czasie zostanie przeprowadzona na terenie 
gminy inwentaryzacja obiektów pokrytych azbestem.  

Radna W. Wesołowska: Czy mogę dostać wykaz osób, które nie zgadzają się na przekazanie 
działek pod poszerzenie ul. Leśnej? Proszę również o ujęcie w przygotowanym zestawieniu 
ul. Mały Kraków. Zwracam się do Państwa z prośbą abyśmy nie pozwolili na rezygnację z 
dofinansowania na ul. Warszawka.  

Zastępca Wójta: tak, w dalszym ciągu brakuje nam kilku zgód przy ul. Leśnej jednak ze 
względu na RODO nie jestem w stanie Pani udostępnić takich informacji.  

Radna E. Cielecka: czy będziemy się mogli ubiegać o dotację na ten odcinek  z rządowego 
funduszu? 

Pani Skarbnik: jest taka możliwość. 

Radny A. Jurek: czy są jakieś decyzje w sprawie przepustu w Kończycach? 

Pan Wójt: w dalszym ciągu trwają w tym  temacie ustalenia z ZDPK 

Pan Przewodniczący: czy organizując nasze dożynki w Michałowicach czy nie można by tego 
połączyć z otwarciem obiektu na michałowiance? 

Pan Wójt: musimy to przemyśleć i dowiedzieć się czy wykonawca się wyrobi z odbiorami.  

 



 

Ad 15. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 
Michałowice zamknął LX Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  4 maja 
2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 


